
 

Referat 
D 24.8.2023 kl. 19.00-21.00 
Info-mødet for nye forældre kl. 18.00-19.00 blev aflyst, da der ikke var nogen 
tilmeldt. 
Forældrerepræsentanter: 

Kristian Kjær Søgaard, Søren Askær Høeg, Mona Meldgaard Kristensen, Maja Hjort 

Pedersen og Anne Frisk. 

Medarbejderrepræsentanter: Lars Strandhave  

Ledelsen: Annette Hald  

 

Afbud: Anne 

DAGSORDEN 

 

Uddybelse af punktet /  

REFERAT OG BESLUTNING 

ANSVARLIG 

   

1. Godkendelse af 

dagsorden. 

Valg af ordstyrer og 

referent 

 

Godkendelse af referat 

fra sidste møde 

 

Ordstyrer: Kristian. 

Referent: Mona. 

 

 

 

Referat er godkendt og underskrevet. 

 

2. Orienteringspunkt: 

Formand: 

Forældrerepræsentanter: 

Leder: 

Medarbejderrepræsentant 

Et gensidigt orienteringspunkt 

Formand: Ingen bemærkninger 

Forældrerepræsentanter: Ingen bemærkninger 

Leder: 

- Personalesituationen. Gitte har opsagt 

sin stilling pr 30-9. Der er 

stillingsopslag fra d. 25-8 og der skal 

nedsættes et nyt ansættelses-

udvalg.(Mona og Maja deltager gerne)  

- Årsnorm: Der er indgået fælles aftale, 

så ansatte i alle dagtilbud i kommunen 

arbejder på årsnorm med aftalt og 

afsat tid til fx tilsynstid med børn samt 

møder og div. forberedelser opdelt i 

obligatoriske og fleksible puljer. Hos os 

begynder vi på årsnorm d.1-9 og har 

fået et nyt digitalt styringssystem til at 

håndtere årsnormen i. 

- Småbørnsklub: Der er kommet et nyt 

tilbud fra familieafdelingen, der har 

søgt midler hjem til et tilbud om at 

familier kan deltage i en småbørnsklub 

sammen med andre familier, hvis man 

har mindre udfordringer, man gerne vil 

have hjælp til. Lige som med 

familievejledernes åbne rådgivning er 

 



 

der tale om tilbud og det registreres 

ikke som en sag.  

- Kortlægning 2023: 

Der kommer - som for 2 år siden - en 

spørgeskemaundersøgelse til alle 

forældre; til de 4-5 årige børn og til 

personalet. I uge 38 er det børnene, 

der sammen med personalet skal 

svare på spørgsmål. I uge 39+40+41 

er det personalet og forældrene, der 

bliver spurgt. Emnet er primært leg og 

legende tilgang. Det er vigtigt at få så 

høj svarprocent som muligt, for at 

resultatet bliver validt. Der har tidligere 

været en præmie til institutioner med 

100% besvarelse, så det kunne 

overvejes, om forældrebestyrelsen her 

lokalt skal sætte noget i spil for at få 

flest mulig til at besvare?  

- Der er bestilt vaskemaskine og 

tørretumbler, som kommer i løbet af 

efteråret. 

- Der har været fyraftensmøde sammen 

med dagplejen her i distriktet, hvor det 

lokale samarbejde er blevet drøftet og 

der er lavet aftaler for besøg, brug af 

Multi mm.. Der er nu blevet ansat flere 

dagplejere, så de forventer ikke 

længere, at der fremover begynder 

børn i børnehaven før de fylder 3 år, 

sådan som det ellers har været 

nødvendigt i ca. et års tid.  

- Børnehavens økonomi for i år ser 

stadig fin ud, og der er som aftalt brugt 

noget af overskuddet fra sidste år til 

måtter på bakken, en ny ude-vask, ny 

beklædning på udekøkkenet og det 

nye ”vaskeri”; alle længe ønskede 

engangs-investeringer. 

Medarbejderrepræsentanter: Ingen 

bemærkninger 

3. Opfølgning på mødet d. 

13-6 for alle bestyrelse 

Evt. justering af / udarbejdelse af nye 

principper? 

Evt. revidering af vores 

kommunikationsstrategi? 

Øvrig inspiration fra mødet? 

Vi har allerede en god hilsekultur her i 

børnehaven. Det kunne måske være en idé at 

 



 

personalet fortæller lidt mere om dette til 

opstartssamtalen.   

Mona og Annette laver et udkast til en plakat 

med 5 gode råd til forældre med inspiration fra 

den flotte plakat, vi så d.13-6. Den skal i 

velkomstfolderen og hænge i børnehaven. 

Vi gennemgår kommunikationsstrategien på 

næste møde.  

4. Bestyrelsens 

underudvalg 

Festudvalg: 

Status på Sommerfesten d. 8-9  

Kristian og Søren kommer og hjælper med at 

sætte borde og stole op og laver en 

redskabsbane. Bordene deles op i årgange, så 

man spiser sammen med dem ens børn skal i 

skole sammen med. Der købes popcorn til alle 

børn.  

Lars snakker med kollegaerne om at 

høstfesten skal highlightes og det er især 

vigtigt at få snakket med de nye forældre om 

festen.  

Legepladsudvalg: 

Legepladseftermiddag d. 6. oktober. Der skal 

bl.a. løsnes faldgrus (det er der en tidligere 

forældre der har tilbudt at gøre for os.) 

Børnene kan evt. hjælpe med at tage ukrudt 

op inden da. Lars og Annette tjekker op på 

hvilke andre ting, vi gerne skulle nå rundt om 

denne dag.  

 

 

5. Budgetforslag 2024 Gennemgang af (udvalgt) budgetmateriale og 

evt. udarbejdelse af høringssvar.  

Budget for dagtilbuddet ser rigtig fint ud og der 

er ikke besparelser på vej. Der er positive 

udvidelsesforslag om at flere personaler kan 

blive NUSA-uddannet og forslag om udvidelse 

af psykologstaben i PPS på skoledelen. Og så 

er der meget glædeligt afsat anlægsmidler til 

en ny skole i Hejnsvig. 

Høringssvar færdiggøres og sendes ind 

senest d.1-9.   

 

 

6. Evt. Evt.? 

Dato for næste stormøde med Børne og 

familieudvalget og de andre 

forældrebestyrelser er d. 28/11 2023. 

 

Et orienteringspunkt til næste gang kunne 

være en kort generel info om hvilke 

 



 

muligheder der er i vores kommune i forhold til 

at få hjælp som familie.  

 

Forældrebestyrelsen sætter en mindre præmie 

i spil ift. høj besvarelsesprocent ved 

kortlægningen. 

 

Tilføjelse efterfølgende: Personalegruppen har 

som aftalt på sidste bestyrelsesmøde drøftet 

nuværende fødselsdagsfejring ift om nogle 

forældre sættes i unødig forventningspres: Det 

opleves pt ikke sådan og der er pt ingen, der 

har givet udtryk for det. Der vil fremover være 

en ”reservebeholdning” af noget delbart i 

børnehaven, som kan bruges til uddeling, hvis 

behovet opstår.   

 


